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Summary

        
Background: This investigation aims at evaluating the influence of additional multiple organ injury in traumatic brain injury on the outcome in terms of the ability to perform the activities of daily life, of the need of care, and of job ability.


        
Methods: 62 victims (male to female ratio 4 : 1; age range 15-68 years) of traumatic brain injury were studied. Group 1 (n = 24) consisted of patients who suffered from traumatic brain injury with additional multiple organ injury, group 2 (n = 38) comprised patients with isolated brain injury. Outcome was assessed at 6 and 12 months after trauma by means of different rehabilitation scores.


        
Results: After 6 as well as after 12 months, the majority of both groups were independent in the activities of daily living. Furthermore, no differences were observed concerning the need of care. Job ability was almost equal for both groups.


        
Conclusion: Additional multiple organ injury does not pertain to prognosis of traumatic brain injury.


      
        
Zusammenfassung:

        
Hintergrund: Es soll der Einfluss einer zusätzlichen Mehrfachverletzung auf die Prognose bei Schädelhirnverletzung überprüft werden hinsichtlich der Fähigkeit zur Ausübung alltäglicher Tätigkeiten, der Pflegebedürftigkeit und der Arbeitsfähigkeit.


        
Patienten und Methodik: Eine Gesamtzahl von 62 Schädelhirnverletzten (Verhältnis Männer zu Frauen 4 : 1; Altersbereich 15-68 Jahre) wurde untersucht. Gruppe 1 bestand aus 24 Schädelhirnverletzten mit zusätzlicher Mehrfachverletzung, Gruppe 2 umfasste 38 Patienten mit isoliertem Schädelhirntrauma. Der Outcome wurde 6 und 12 Monate nach dem Unfallereignis mit Hilfe verschiedener Rehabilitationsscores gemessen.


        
Ergebnisse: Sowohl nach 6 als auch nach 12 Monaten war die Mehrzahl der Patienten in beiden Gruppen unabhängig in den Verrichtungen des Alltags. Es bestanden keine Unterschiede in der Pflegebedürftigkeit und hinsichtlich der Arbeitsfähigkeit.


        
Schlussfolgerung: Eine zusätzliche Mehrfachverletzung beeinflusst die Prognose der Schädelhirnverletzung nicht.
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